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Informace a zprávy 
z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a zastupitelstvo.
Na  schůzi 5. června měli radní na  programu 45 materiálů 
k projednání a rozhodování. Z významnějších vyjímáme: 
•  RM vzala na  vědomí studii revitalizace areálu štoly Starý Martin 

a zároveň uložila odboru správy města – oddělení investic zajistit 
zpracování projektu revitalizace areálu štoly Starý Martin a pravo-
mocné stavební povolení, popřípadě vydaný souhlas s ohlášeným 
stavebním záměrem. 

•  RM doporučila ZM schválit návrh veřejnoprávní smlouvy o poskyt-
nutí příspěvku se společností Montanregion Krušné hory - Erzge-
birge, o.p.s., Jáchymov, IČO: 29094038, ve výši 144 024 Kč na úhra-
du příslušné části nákladů spojených se správou, ochranou, 
prezentací a rozvojem statku světového dědictví UNESCO Hornic-
ký region Erzgebirge/Krušnohoří.

•  na  základě konkursního řízení a  doporučení konkursní komise 
ze dne 10. 5. 2023 RM jmenovala Mgr. et Bc. Jakuba Vogela, DiS., 
na vedoucí pracovní místo ředitele Základní umělecké školy Stani-
slava Šebka Krupka, Mariánské náměstí 22, s platností od 1. 7. 2023.

•  RM schválila cenovou nabídku ve výši 160 200 Kč firmy Pavel No-
vák, ul. Libušina 96/7, 415 03 Teplice, na výměnu oken v objektu 
dětského zdravotního střediska v ul. Bohosudovská čp. 472, Krup-
ka, který je v majetku Města Krupka.

Na schůzi 19. června měli radní na programu 25 bodů k projed-
nání a rozhodování. Z významnějších vyjímáme: 
•  RM schválila směrnici pro používání služebních automobilů v or-

ganizační složce Pečovatelská služba Krupka.
•  RM vzala na  vědomí protokol o  otevírání obálek a  hodnocení 

nabídek ze dne 12. 6. 2023 na veřejnou zakázku malého rozsahu 
na  služby s  názvem „Urbanistická studie veřejných prostranství 
v centru Města Krupka“ a zároveň schválila zrušení výběrového ří-
zení na tuto veřejnou zakázku malého rozsahu.

Na schůzi 26. června měli radní na programu celkem 25 bodů 
k projednání a rozhodování. Z významnějších vyjímáme: 
•  RM schválila objednání 80 knih Čarovné Krušné hory (Východní) 

z edice Čarovné Česko od CBS Nakladatelství s.r.o., IČO 24804584, 
za celkovou cenu 34 320 Kč včetně DPH, s tím, že v ceně je uvede-
ní prezentace města Krupka v rozsahu jedné strany v příslušném 
oddílu knihy.

•  RM schválila účetní závěrky příspěvkových organizací města Krup-
ka za  rok 2022 a  převod jejich hospodářských výsledků k  datu 
31. 12. 2022 do rezervního fondu tvořeného ze zlepšeného hospo-
dářského výsledku.

•  RM schválila kompletní převzetí agendy Pohřebnictví města Krup-
ka odborem správy majetku Městského úřadu Krupka a její začle-
nění do  organizačního řádu Městského úřadu Krupka, odboru 
správy majetku, s tím, že procesy budou odsouhlaseny odborem 
finančním.  

Zastupitelé města se 12. června sešli k 5. řádnému zasedání 
v roce 2023. Na programu měli celkem 28 bodů, z nejdůleži-
tějších vyjímáme: 
•  ZM schválilo Veřejnoprávní smlouvu o  poskytnutí příspěvku 

č. 211/5/OF/2023 se společností Montanregion Krušné hory - Erzge-
birge, o.p.s., Jáchymov, IČO: 29094038, ve výši 144 024 Kč na úhra-
du příslušné části nákladů spojených se správou, ochranou, pre-
zentací a  rozvojem statku světového dědictví UNESCO Hornický 
region Erzgebirge/Krušnohoří.

•  ZM schválilo Závěrečný účet města Krupka.
•  ZM schválilo Pravidla pro postup prodeje pozemků z  majetku 

Města Krupka č. 2023/7/ZM a  zároveň uložilo jejich zveřejnění 
na úřední desce.  /red/

Zde můžete číst
všechna usnesení
rady a zastupitelstva.

Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 11. 9. a 4. 12. 2023,

vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Nové dopravní značení v ulici Lípová
Z důvodu zajištění bezpečí pro 
děti u  MŠ a  chodce pohybu-
jící se v  ulici Lípová podél zdi 
hřbitova a  směřující směrem 
k  lanové dráze bylo provede-
no nové vodorovné dopravní 
značení. 

Petr Vorlíček,
odbor správy města

Kulturní zařízení města Krupka hledá na pracovní pozici
administrativního a spisového pracovníka,

sekretáře a pokladníka
novou kolegyni / nového kolegu.

Podmínkou přijetí je ukončené středoškolské vzdělání, praxe je vítána.
Nástup 1. října 2023. Zájemci mohou zasílat své životopisy na adresu:

andrea.grunbaumova@mukrupka.cz

Vánoční strom
Hledáme vánoční strom pro naše město, který by byl ozdobou adventních svát-
ků. Pokud víte o stromu, který by vyhovoval jako vánoční, nebo máte na své za-
hradě vyhovující stromeček, obraťte se na odbor správy města, paní Červenková, 
tel.: 417 803 139, email: dana.cervenkova@mukrupka.cz.

Oprava psího výběhu skončila
Modernizace psího výběhu v parku Herty Lindnerové, která probíhala od konce 
května, byla ukončena. V areálu došlo ke kompletní výměně oplocení technolo-
gií plotových dílů ze svařovaných drátů, instalaci podhrabových desek a k umís-
tění větší brány, která umožní vjezd traktorové sekačky. Nově byly také opraveny 
a natřeny rozbité lavičky. 
Rekonstrukce psího výběhu stála 193 tisíc korun bez DPH a byla hrazena z roz-
počtu města. Na základě výsledků poptávkového řízení ji realizovala společnost 
ŠROUBEK Ústí nad Labem, jež nabídla nejnižší cenu. 
Psí výběh je v  provozu od  roku 2016 a  je hojně navštěvovaný nejen obyvateli 
města, ale i dalšími lidmi z celého okresu. Nejbližší podobný areál pro pejskaře 
a jejich mazlíčky se nachází v Teplicích.  /red/

Nové vozy pro pečovatelskou službu
Pečovatelská služba Krupka dne 13. 7. 2023 zařadila do provozu dvě osobní vozi-
dla Renault Captur Techno E–Tech plug-in 160 kategorie MI. 
Vozidla byla pořízena z projektu IROP „EKOLOGICKÁ VOZIDLA PRO PEČOVA-
TELSKOU SLUŽBU KRUPKA“. Hlavním cílem projektu bylo zvýšení materiálně-
technického vybavení poskytovatele služby, zvýšení kvality poskytování sociální 
služby, současně snížení energetické náročnosti v oblasti poskytování sociální 
služby a eliminace negativních dopadů na životní prostředí. 
Finanční dotace na  pořízení vozidel z  EU činila 85 % způsobilých výdajů, ze 
státního rozpočtu ČR bylo uhrazeno 5 %, vlastní podíl žadatele, zřizovatele Pe-
čovatelské služby Krupka, tedy Města Krupka činil zbylých 10 %, což představuje 
91 017,50 Kč za jedno vozidlo. 

Eva Veselá, vedoucí pečovatelské služby 
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Rezidenční zóna pro budoucí výstavbu rodinných domů aktuálně vzniká v  lo-
kalitě Krupka – Prokopka. Součástí přípravy území o rozloze větší než 88 tisíc 
metrů čtverečních je výstavba nových pozemních komunikací a inženýrských 
sítí zajišťujících dopravní a energetické napojení pro 74 plánovaných rodinných 
domů. „Jde o klasický developerský projekt – až budou jednotlivé parcely zasíťo-
vané a připravené, firma je bude prodávat zájemcům. Ti si zde pak mohou posta-
vit rodinný dům,“ doplňuje místostarosta Rostislav Kadlec.
Záměr realizuje teplická společnost POZEMKY Krupka s. r. o., se kterou nyní ve-
dení města jedná o možnosti a formě spolupráce v rámci udržitelného rozvoje 
města.
„Stavba je v souladu s územním plánem města a vychází ze zpracované a schvá-
lené Územní studie zastavitelných ploch K36a, K36b, vypracované a schválené 
v  roce 2016. Nové komunikace zajistí přístup a dopravní obslužnost nových 
domů uvnitř zóny,“ vysvětluje starosta Jan Kuzma.
Počátkem července byly v  lokalitě zahájeny první přípravné práce. Provádí je 
společnost IR.Construction s.r.o. (dříve REKULTIVACE Ústí nad Labem s.r.o.)
„Pozdější výstavbou rodinných domů dojde k naplnění územního plánu. Tím by 
měly být uspokojeny bytové potřeby obyvatel a zároveň by se měla zlepšit celko-
vá ekonomické situace v regionu,“ věří místostarostka Miloslava Bačová.  /red/

Město Krupka vstoupilo do  jednání se společnos-
tí BIOPLYN ENERGY s.r.o., která stojí za  vývozem 
a  aplikací digestátu v  katastru města a  jeho okolí. 
Vedení radnice se snaží najít cesty k tomu, aby sil-
ný zápach z tohoto hnojiva, které vzniká anaerobní 
fermentací při výrobě bioplynu, obtěžoval občany 
Krupky co možná nejméně. Je ovšem potřeba říci, že 
hnojení tímto přípravkem je zcela legální. 
Zmíněná společnost BIOPLYN ENERGY vlastní 
 bioplynovou stanici v Ústí nad Labem – Všebořicích 
a  zpracovává v  ní různé biologické odpady. Roč-
ně aplikuje zhruba 7 tisíc tun digestátu, a to nejen 
na polích a loukách v okolí Krupky, ale i v katastrech 
dalších měst a obcí. 

Podle jednatele společnosti Petra Síleše lze vývoz 
a  aplikaci digestátu provádět v  období od  února 
do  listopadu a hnojivo se neaplikuje blíže než 100 
metrů od nejbližší zástavby. Hnojení zároveň závisí 
na počasí a na agronomických podmínkách. Protože 
bylo letošní jaro velmi deštivé, nebylo možné začít 
s hnojením dříve. 
„Situaci ohledně aplikace digestátu pozorně moni-
torujeme a  v  rámci jednání s  vedením společnosti 
bychom rádi docílili několika změn. Jednou z nich 
by mohlo být například včasné informování občanů 
o  plánované aplikaci této látky na  území i  v  okolí 
našeho města, jak tomu bylo před časem,“ zmínila 
místostarostka Miloslava Bačová.  /red/

Revitalizace bývalé městské plovárny 
V předchozích dílech Radnice vyšly články o plánované revitalizaci bývalé městské plovárny v Krupce. Rádi 
bychom informovali občany o jejím pokračování. Projekt je velkou měrou financován Ministerstvem financí 
ČR z Programu na řešení ekologických škod vzniklých před privatizací hnědouhelných těžebních společností 
v Ústeckém a Karlovarském kraji. Ministerstvo financí vysoutěžilo v zadávacím řízení dodavatele stavebních 
prací. V březnu letošního roku bylo vítěznému uchazeči firmě Metrostav DIZ s.r.o., Praha předáno staveniště 
a konečně začaly dlouho očekávané stavební práce. V období vegetačního klidu se nejprve musely vykácet 
všechny staré stromy a náletová zeleň, včetně odstranění značného množství pařezů, které zarostlý areál 
ukrýval. Projekt samozřejmě počítá s  výsadbou nové zeleně. Z  plovárny zmizely betonové konstrukce ba-
zénu, torza starých šaten a sociálního zařízení. Pomalu se v terénu rýsuje tvar budoucího jezírka. I při této 
akci nás samozřejmě provázejí různá překvapení. Pod úrovní terénu nacházíme staré jímky, skryté betonové 
konstrukce a dokonce i odpadky. Zato stávající kanalizační potrubí pro odvod vody z areálu je malou záha-
dou, kterou jsme však nakonec také vyřešili. Nutno podotknout, že práce i tak postupují dle schváleného 
harmonogramu a my se můžeme v příštím roce těšit na novou oddychovou zónu.

Dagmar Kaulová, vedoucí oddělení investic

Město jedná kvůli zápachu z polí s vedením bioplynové stanice

První zmínky o budově základní školy Na Hamrech 
se datují od roku 1912. Od té doby objekt prošel řa-
dou změn. Asi nejvýznamnější změnou bylo rozdě-
lení objektu na dvě části, tj. budova základní školy 
a dětského domova. Mnozí si jistě pamatují, když 
tuto školu navštěvovali a  stravovali se v  jídelně 
umístěné v  zapuštěném suterénu. Jídelna však 
byla v devadesátých letech zrušena a prostory zely 
prázdnotou. Uplynulo zhruba 30 let a  s  ohledem 
na  vzrůstající počet dětí a  jejich potřeby se opět 
do školy vrací výdej obědů. Od podzimu roku 2022 
prošly suterénní prostory kompletními stavebními 
úpravami včetně všech řemesel, s tím souvisejících 
prací a  nového gastro vybavení. Stavbu provádě-
la firma STAVMART s.r.o., Krupka. Ve  stávajících 
prostorách byla vybudována a  zkolaudována plně 
vybavená výdejna obědů s jídelnou pro žáky a uči-
telský sbor. Nezapomnělo se ani na  skladovací 
prostory, zázemí pro uklízečky a  šatny pro děti. 
S  ohledem na  finanční prostředky a  další pláno-

V Krupce vzniká zóna pro stavbu rodinných domů

Nová výdejna obědů v objektu Základní školy Na Hamrech
vané investice nebyla realizována oprava přístu-
pové chodby, kterou plánujeme v další etapě. Cel-
kové stavební náklady činily zhruba 5 miliónů Kč. 

Od září se děti mohou těšit na stravování v nových 
prostorách.

Dagmar Kaulová, vedoucí oddělení investic
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MĚSTSKÁ POLICIE

Asi změna větru
Na  služebně Městské policie Krupka bylo přijato oznámení 
občanů, že v  ulici Masarykova přistál paraglidista na  stromě. 
Na místo byla ihned vyslána hlídka, která muže objevila v koru-
ně vysoké borovice a zjistila, že je bez zranění. Na místo byli při-
voláni hasiči JPO II a PČR. Následně i hasičská plošina a lezecká 
služba, která muže z  koruny stromu vysvobodila. Následující 
den se věc opakovala. Další paraglidista přistál o několik stovek 
metrů výš v lese a záchranná akce se opakovala, naštěstí opět 
bez zranění. Vypadá to, že změnili přistávací plochu.

Hořící sláma
Na městskou policii bylo v ranních hodinách oznámeno obča-
nem, že při cestě do zaměstnání zjistil, že uprostřed posečené 
louky v Soběchlebech doutná balík slámy. Hlídka městské po-
licie na místě zjistila, že balík ležící na louce mezi ulicí U Hřiště 
a korytem Unčínského potoka a doutná ve střední části a jeho 
podstatná část je již zuhelnatělá. O výjezd byla požádána JPO II 
Krupka. Událost byla předána PČR.

Krádež v prodejně
Strážníci městské policie byli přivoláni obsluhou do  místního 
marketu, která zjistila nakupující, která si cosi vložila do  tašky 
a prošla pokladnami bez zaplacení. Na místě hlídka zjistila, že 
podezřelá nakupující si do tašky vložila jeden kus balení masa 
s úmyslem jej odcizit, což také následně udělala. Maso pak před 
hlídkou strážníků u pokladny zaplatila a za své jednání byla na-
víc odměněna uložením blokové pokuty. Nákup se jí tak výraz-
ně prodražil. 

Zraněná poštolka
Strážníci byli přivoláni na  jednu z  místních zahrádek, kde její 
majitel nalezl poraněnou poštolku, která nemohla vzlétnout. 
Hlídkou byla odchycena, převezena v kleci na služebnu Městské 
policie Krupka, byla vyrozuměna záchranná stanice Falco Lito-
měřice. Její pracovník si poraněnou poštolku následně odvezl 
a poštolce byla poskytnuta náležitá veterinární péče. 

Součinnost se záchrannou službou
Strážníci městské policie byli telefonicky požádáni záchran-
nou službou o  aktivaci AED (defibrilátoru) u  pacienta, který 
leží v bytě na posteli, nekomunikuje a těžce dýchá s tím, že je 
u něho rodinný příslušník. Strážníci na místě poskytovali první 
pomoc dle pokynů operátora RZS až do příjezdu lékaře. Pacient 
byl následně transportován záchrannou službou do nemocni-
ce. AED nebylo nutno použít. 

Jiří Petrák, ředitel

Na lanové dráze proběhlo cvičení IZS
Na  lanové dráze v  Krupce-Bohosudově proběhlo v  úterý 
27.  června taktické cvičení Integrovaného záchranného systé-
mu (IZS), jehož cílem byla fiktivní záchrana osob z lanové dráhy 
za pomoci lezecké techniky. Akce se zúčastnilo více než sto lidí, 
včetně asi osmdesáti figurantů. Na místě zasahovaly Zdravot-
nická záchranná služba Ústeckého kraje, Hasičský záchranný 
sbor Ústeckého kraje, Policie ČR, Městská policie Krupka i Hor-
ská služba ČR. Hlavním cílem cvičení bylo prověřit systém vy-
rozumění jednotlivých složek IZS cestou KOPIS, prověřit před-
pokládané dojezdové časy, procvičit řízení a organizaci zásahu 
složek IZS při společném zásahu, procvičit praktické činnosti 
lezeckých skupin HZS ČR, HS ČR a provozovatele lanové dráhy, 
prověřit vhodnost a  dostatečnost materiálně-technického vy-
bavení zasahujících složek IZS a také procvičit součinnost zasa-
hujících složek při společném zásahu.  /red/

Naši hasiči brali stříbro
v soutěži vyprošťování
V květnu se jednotka krupských hasičů JPO 
II zúčastnila krajské soutěže ve vyprošťová-
ní zraněných osob z havarovaných vozidel, 
kterou pořádal HZS UK UO Děčín. V  kate-
gorii JSDH se jednotka umístila na  krás-
ném 2. místě. V soutěži se hodnotí bezpeč-
né a  efektivní vyproštění zraněných osob 
z  havarovaných vozidel za  použití požární 
techniky a  věcných prostředků požární 
ochrany v  časovém limitu 20 min. Složení 
soutěžního družstva viz fotografie (zleva 
doprava): hasič Lukáš Řehák, strojník David 
Lodl, velitel družstva Patrik Vácha, zdravot-
ník Jaroslav Siegl. Gratulujeme!  /red/

Požáry v červnu a červenci 
zaměstnaly hasiče opět 
nadprůměrně
Zatímco celoročně se pohybuje podíl požárů na výjezdech přibližně na 15 %, v mi-
nulém i v tomto roce bylo třeba hasit v červnu při téměř každém třetím zásahu. 
Nejnáročnější byla likvidace požáru lesa v blízkosti pily Vrchoslav, na jehož likvi-
daci spolupracovala tři družstva našich hasičů, kteří museli mimo jiné zajistit 
dopravu vody hadicemi na vzdálenost 200 m, kterými poslali k požářišti 34 m3 
vody. Do poloviny července k požárním zásahům přibyly dva a oba se týkaly po-
žáru louky. Druhý z požárů, který byl ohlášen o půlnoci ze soboty 15. na neděli 
16. 7. na louce naproti kostelu sv. Prokopa, byl díky svému rozsahu, kdy hořelo 
přibližně 10 hektarů, vidět i na značnou vzdálenost. Boje, při kterém se podařilo 
požár nepustit z louky, kde vznikl, se zúčastnilo několik jednotek hasičů.
Redakce Radnice jen nechápe, jak může takový požár vzniknout, když média 
horem dolem varují před vznikem požárů. Je někdo tak „chytrý“, že odhodí při 
procházce loukou nedopalek cigarety? /red/

Hasiči mají nové moderní 
radiostanice
Díky inciativě našeho hasiče Stanislava Kovrzka se podařilo získat prostředky 
na  vybavení naší jednotky novými digitálními radiostanicemi, které jsou zá-
sadní pro kvalitní komunikaci mezi záchrannými složkami zejména ve špatně 
přístupném terénu našich hor, kde se ani nelze spolehnout na signál mobilních 
operátorů.Jedná se o poměrně nákladná zařízení, jedno stojí přes padesát tisíc 
korun, takže investice do nových čtyř kusů byla skutečně možná pouze za při-
spění cizích zdrojů. Město Krupka proto velmi děkuje Ústeckému kraji, který 
poskytl na  koupi dvou radiostanic investiční dotaci 94  000 Kč, a  také Nadaci 
ČEZ, která přispěla na koupi dalších dvou radiostanic v rámci grantového řízení 
Podpora regionů celkovou částkou 100 000 Kč.  /red/
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Údržba infosystému 
a opravy na naučné 
stezce
Na základě podnětů od občanů provedli zaměst-
nanci městského úřadu, odboru kancelář starosty, 
opravy poničených obrázků a popisků na infota-
bulích „Ptáci“ a „Horniny“ malého okruhu naučné 
stezky Po stopách horníků. V letošním plánu údržby 
je také obnovení vybledlého značení obou okruhů 
stezky. V rámci kontroly infosystému bylo zjištěno, 
že je nutný nátěr 8 infotabulí s  informacemi o zá-
pisu Hornického regionu Erzgebirge/Krušnohoří 
na Seznam světového dědictví UNESCO, což bude 
realizováno ve spolupráci se SPORT KRUPKA, s.r.o. 
Provedena bude rovněž výměna dřevěného zábradlí 
na vyhlídce u Velké pinky na Komáří vížce.

Odbor kancelář starosty,
úsek cestovního ruchu

MŠ Sluníčko se pro naše nejmenší otevřela v roce 1980. S ohledem na stáří ob-
jektu však již některé části za dobu svého užívání dosloužily. Do střechy zatékalo, 
stará akumulační kamna pomalu vypovídala službu a objevovaly se další nemalé 
závady. Opakované opravy pro zajištění chodu školky již bohužel nestačily a tak 
jsme se několik let pokoušeli získat dotaci na kompletní rekonstrukci objektu, 
avšak bez výsledku. Nakonec naše úsilí bylo aspoň částečně odměněno, v září 
2022 jsme obdrželi Rozhodnutí o poskytnutí dotace ze Státního fondu životního 
prostředí v rámci Národního plánu obnovy na projekt s názvem „MŠ Sluníčko 
– Snížení energetické náročnosti“, registrační číslo projektu: 5211200146. Pro-
jekt je tedy spolufinancován částkou 6 517 959,25 Kč Evropskou unií z fondu Next 
Generation EU z Národního programu životního prostředí v rámci Národního 
plánu obnovy, výzva č. 12/2021 Energetické úspory veřejných budov. Na podzim 

Realizace energetických úspor v objektu MŠ Sluníčko

roku 2022 začala samotná realizace projektu, spočívající ve  stavebních úpra-
vách objektu na  zajištění energetických úspor. Stavební práce provádí firma 
MATURE Teplice s.r.o. V současné době je na všech pavilonech školky provedeno 
vyzdění meziokenních pilířů, zateplení obvodového pláště a konstrukce střechy 
včetně nové fasády a nového hydroizolačního střešního pláště z PVC. Barevnou 
fasádu školky již nelze odnikud přehlédnout. V objektu byl vybudován komplet-
ně nový otopný systém, kdy vytápění objektu a ohřev teplé vody zajišťují tepel-
ná čerpadla. Akumulační kamna byla nahrazena novými otopnými tělesy. Se 
změnou vytápění souvisí potřebná rekuperace a výměna vzduchu, kterou zajistí 
nové vzduchotechnické jednotky. V neposlední řadě byla v hernách a přilehlých 
prostorách provedena výměna osvětlení. Jak to u staveb bývá, i tady jsme objevi-
li spoustu skrytých problémů. Za akumulačními kamny a na štítových stěnách 
byly nalezeny nevzhledné dřevěné předstěny, staré rozvodné skříně elektroin-
stalace, havarijní stav kanalizace a  statické poruchy hospodářského pavilonu 
a další práce, které bylo zapotřebí operativně řešit nad rámec projektu. Stavební 
úpravy pomalu finišují, v objektu probíhá výmalba a zanedlouho se budou po-
kládat nová lina a komerce ve třídách. Dokončení všech prací včetně kolaudace 
díla předpokládáme do poloviny září letošního roku. 

Velké poděkování za trpělivost a pomoc patří paní ředitelce Mgr. Bc. Evě Kyjov-
ské, MBA, všem zaměstnancům MŠ a hlavně dětem a jejich rodičům, kteří muse-
li školku opustit a od konce ledna letošního roku fungují v provizorních prosto-
rách. Poděkování patří rovněž firmě MATURE Teplice s.r.o., která práce provádí 
a snaží se operativně řešit všechny problémy, tak aby ve stanoveném termínu 
dokončila práce. A v neposlední řadě všem, kdo se na tomto projektu podílejí. 
(pokud nebude místo, možná by bylo vhodné tohle napsat až po ukončení akce 
v dalším čísle, včetně celkových nákladů projektu …. – zatím je nemám konečné)

Dagmar Kaulová, vedoucí oddělení investic
 



#krupkazije6
PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor s krupským občanem, který se 
například podílí na rozvoji našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. 
Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši čtenáři.
Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat 
na e-mailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

Marie Eichlerová:         
„Pro naši rodinu je hudba celoživotním 
společníkem, přítelem, kamarádem.“
Základní umělecká škola v Krupce letos slaví významné kulaté jubileum. V červnu uplynulo přesně 30 
let od doby, kdy byla založena. I proto se ve městě už od jarních měsíců konají koncerty, které mají čin-
nost školy a jejích žáků připomenout. „Oslavy probíhají už delší dobu různými koncerty pořádanými 
školou, jak v sále školy, tak i v sále Komunitního centra Olympie. Několika z nich jsem se osobně zú-
častnila a mohu potvrdit, že všichni žáci byli perfektně připraveni, jejich vystoupení byla velmi zdařilá 
a návštěvnost samozřejmě také,“ říká krupská rodačka Marie Eichlerová. Její život je se ZUŠkou pevně 
spjatý. Právě po jejím otci, skladateli a hudebníkovi Stanislavu Šebkovi, je škola pojmenována. 

Před pěti lety se škola přemístila do  budovy na  Marián-
ském náměstí a  dostala nový název - Základní umělec-
ká škola Stanislava Šebka – po  vašem otci. Co to pro vás 
znamená? 
Ano, je to již opravdu pět let, kdy se škola stěhovala 
na  náměstí. Samozřejmě jsem měla radost, že bude 
mít větší prostory, jelikož žáků stále přibývalo. Dcera se 
mezitím stala zástupkyní ředitele Pavla Krse, veškeré 
radosti i strasti jsem prožívala s nimi, o všem jsem byla 
informována a občas i drobná rada z mé strany byla ku 
prospěchu. Nové působiště si pochvalovali a  stále po-
chvalují všichni učitelé, kteří zde pracují a  předávají 
svůj um dále velmi šikovným krupským dětem.
Vážím si toho, že se škola jmenuje, jak se jmenuje. Po-
děkování patří Pavlu Krsovi a Zdeňku Matoušovi, býva-
lému starostovi, kteří za mnou přišli s návrhem na pře-
jmenování… Velkým impulsem k  tomuto kroku určitě 
bylo vydání knihy o mém tatínkovi s názvem Stanislav 
Šebek – Zrozen do tmy. Pak už to šlo celkem samo. Mou 
asi největší radostí bylo, že se hudebka přestěhovala 
do  těsného sousedství domu, kde jsme bydleli, kde 
tatínek žil, pracoval a skládal. A kdyby zde byl a mohl 
pracovat dál, věřím, že by se velmi rád spolupodílel 
na veškerém dění kolem školy, byl by rádcem a měl by 
to do práce skok. Bohužel, vše bylo jinak a hodně před-
časně odešel…

Můžete čtenářům přiblížit, jak se váš otec dostal k hudbě?
Jak se může člověk dostat k  hudbě? Musí mu to být 
alespoň trochu dáno shůry a  dále podporováno a  roz-
víjeno. Byl obdarován absolutním sluchem! Zjistili to 
samozřejmě jeho rodiče, že již jako maličký rád zpíval, 
vše opakoval, měl rytmus, později jim bylo doporučeno 
navštívit školku a školu pro nevidomé v Praze na Hrad-
čanech. Ihned byl přijat, určitě s těžkým srdcem matky, 
že nebude vychováván doma s  ostatními sourozenci 
v rodinném kruhu na vesnici. Pro něho to však byla vý-
hra, kterou si nejprve nikdo v jeho okolí neuvědomoval. 
Jeho talent, nadání, vytrvalost a cílevědomost byly roz-
víjeny od malička, stal se premiantem třídy nejen v hu-
debních předmětech. Společně se spolužáky založili 
dětský orchestr, začal hrát na různé nástroje a již tam 
byl zakořeněn jeho osud, že se stal tím, kým byl. Dělal to 
opravdu s láskou v srdci a pro všechny lidi kolem sebe, 
které měl rád. 

Zmínila jste, že chodil do  školy pro nevidomé. O  to úcty-
hodnější je, že vyučoval hru na  dechové nástroje, akor-
deon, klavír či varhany, souhlasíte?
Jako nevidomý se již narodil, ale myslím si, že to pro něj 
nebyl handicap, žil tak a byl s tím smířen. Více o tomto 
faktu popisuji v knize – říkal, že je určitě lepší nevidět 
než neslyšet. Asi měl pravdu. Veškeré informace o ná-
strojích získal právě ve škole, seznamoval se s nimi vel-
mi rychle. Oblíbené byly samozřejmě klávesové, klavír, 
harmonika, harmonium, později varhany, zároveň se 
učil na dechové dřevěné nebo žestě. Mezi méně oblíbe-
né, ne k poslechu, ale k naučení se na ně hrát, patřila 
kytara a  housle. Tam je nutný více zrak, který chyběl. 

V chabařovické hudebce učil klavíry a harmoniky, hlav-
ně pak dechy. 

Kolik skladeb po sobě váš otec zanechal a můžete vyjme-
novat některé nejznámější?
Skladbu studoval u profesora Křičky a určitě to bylo pří-
nosem k jeho další tvorbě v oblasti skládání. Mezi jeho 
NEJ patří skladby církevní a mše k různým příležitos-
tem, světské skladby, písně, klavírní skladbičky pro děti, 
flétnu, violoncello. Skladeb světských mám kompletně 
uložených 62, církevních 53, dále pak asi 40 skladeb ne-
úplných, chybí jim doprovod, který „nosil“ ve své hlavě 
a doprovázel sám, už se nestihlo jej zaznamenat. V roce 
1978 složil našemu městu pochod Ať žije Krupka, a  to 
za  neuvěřitelných 9 dní! Jeho mše byly uváděny v  bo-
hosudovském kostele, vánoční koledová i ostatní za do-
provodu orchestru nebo Missa a capella a moll několi-
krát v Praze v kostele u sv. Jakuba spolu s jejich sborem 
pod vedením Josefa Hercla. 

Jak vzpomínáte na své dětství? Byla u vás hudba na den-
ním pořádku?
Na své dětství každý vzpomíná rád. Já obzvlášť, i když 
bylo asi těžší ve srovnání s mými kamarády a spolužáky. 
Já ho ale jako těžší nebrala, brala jsem to tak, že mu-
sím být mamince nápomocna a starat se o maličkosti, 
které pomáhaly tatínkovi se doma orientovat a  pohy-
bovat tak, jako kdyby viděl. Vše mělo své místo, nikde 
nesmělo nic stát v  jeho cestě, aby mohl bez nějakého 
úrazu procházet bytem, to platilo i v domě a na přileh-
lém dvorku. Nájemníci to věděli a tolerovali, byli jsme 

všichni v domě velká rodina a pomáhali si, oni zas po-
slouchali muziku, která u nás byla na denním pořádku 
do  pozdních večerních hodin a  o  sobotách. Též zpěv, 
který otec vyučoval, jim nevadil a naslouchali líbivým 
tónům, když bylo okno otevřené. Hudba se nestala 
mým povoláním, hrála jsem trochu na klavír a kytaru, 
raději jsem zpívala. Stále se muzicírovalo s přáteli, po-
řádaly se hudební podvečery, setkání, koncerty, jezdilo 
se do Prahy na hudební večery, opery, koncerty Pražské-
ho jara. Byla to krásná doba a je na co vzpomínat.

Váš otec vychoval spoustu talentovaných muzikantů. 
Mnozí z  nich se poté věnovali profesionální dráze jako 
sólisté Národního divadla, divadla v  Plzni, Ústí nad La-
bem či Teplicích nebo jako hráči Severočeské filharmonie 
– můžete některé zmínit?
Jak jsem již uvedla, uměl naučit téměř vše. I v malém 
Bohosudově bylo tehdy hudební mládí šikovné! Pavel 
Krs, nynější ředitel ZUŠky, Ludmila Jindřichová, pozdě-
ji Eisnerová, Jana Novotná, Jan Pobuda, naše paní mís-
tostarostka Bačová, mohla bych jmenovat dále. A nejen 
místní, kteří pak dále studovali na konzervatořích. Zpě-
váci Vladimír Nacházel, Natálie Romanovová, Naďa 
Šormová, Jiří Pavlíček, Jiří Nesládek, Miloslav Jelínek, 
Alena Plicková, Dagmar Rabelová a  další jeho svěřen-
ci předních kulturních stánků v republice. Spolupráce 
s nimi byla skvělá, vážili si jeho rad a byli přátelé. Též 
připomenu spolupráci s  teplickou filharmonií a  diri-
gentem Bohumilem Berkou, Otakarem Truncem a jeho 
smyčcovým orchestrem, církevními sbory v  blízkém 
okolí či Václavem Plickou.

Je i pro vás a vaši rodinu hudba celoživotním posláním?
Pro naši rodinu je hudba celoživotním společníkem, 
přítelem, kamarádem. Ze začátku mé rodiče mrzelo, že 
jsem se na  konzervatoř do  Prahy nedostala, pak jsem 
tomu byla ráda. Víte, oni si lidé myslí, že to nic není, 
naučit děti na něco hrát… ale je to dřina, člověk to musí 
dělat opravdu s nadšením a láskou. Chtěla jsem studo-
vat zpěv, bohužel jsem z různých důvodů nebyla přijata. 
Třeba proto, že tatínek hrál v kostele na varhany… atd. 
Celý život jsem pracovala střídavě ve zdravotnictví, pak 
jako OSVČ. Po celý život nás hudba doma s manželem 
provázela, hrálo se, zpívalo a bylo nám dobře. Naše děti 
navštěvovaly hudební školy, dcery obor klavír, synové 
akordeon a housle. Tři z nich vystudovaly konzervatoř, 
poté i  školu vysokou. Hudbě se věnují profesionálně, 
dcera je zástupkyní na  krupské hudebce. Ostatní zpí-
vají ve sborech nebo hrají v kapelách. Samozřejmě jsou 
všichni dospělí a mají své rodiny, dokonce i jejich pro-
tějšky jsou s hudbou spojeni a věnují se jí profesionál-
ně. Někdy to bylo opravdu náročné, ale s pomocí man-
žela zvládali i  mimoškolní zájmy v  pohodě. S  dětmi 
jsme sdíleli jejich úspěchy, absolvovali veškeré zkoušky 
a absolutoria. Myslím, že si vybrali svá povolání dobře 
a  jsou spokojenými rodiči našich vnoučat. Máme jich 
sedm a těšíme se na další… a vypadá to, že jsou již teď 
někteří z nich šikovní mladí muzikanti.
Já osobně jsem celý život zpívala ve sborech, moc mě to 
těšilo a naplňovalo i nyní již v důchodovém věku. Před 
rokem jsem ale sborové aktivity ukončila. Rozhodová-
ní bylo těžké, dala jsem přednost rodině a vnoučatům, 
kteří mě potřebují. S odstupem času toho nelituji, vím, 
že to tak mělo být a mohu se rozhodovat a plánovat své 
aktivity s rodinou. Ta byla a je pro mě stále na prvním 
místě, jinak by přeci ten krátký život, který tu žijeme, 
neměl žádnou cenu!

Chtěla byste na závěr rozhovoru něco vzkázat? 
Určitě bych velice ráda poděkovala odstupujícímu ře-
diteli Pavlu Krsovi. Staral se dlouhá léta s kolegy o chod 
školy, učil své svěřence lásce k hudbě, byl dobrým peda-
gogem. Pro město toho udělal na poli kulturním oprav-
du hodně. Do dalších let mu přeji hlavně pevné zdraví 
a spokojenost v kruhu své rodiny a ať užívá zasloužený 
odpočinek. Doufejme, že jej nahradí ředitel nebo ředi-
telka takových kvalit, jaké nynější ředitel měl. To si jistě 
přejeme všichni. A  všem čtenářům Radnice přeji vše 
dobré, krásné letní dny prožité v  klidu a  pohodě, pro-
světlené pevným zdravím, což považuji za nejdůležitěj-
ší!  /red/



Sportovní hry mládeže
ovládli žáci gymnázia
Parádní sportovní výkony byly ve druhé polovině června k vidění v Krupce. Konal 
se zde již 19. ročník Sportovních her mládeže, kterého se zúčastnilo celkem 489 
mladých sportovců ze čtyř základních škol v Krupce. Z prvenství a obhajoby loň-
ského triumfu se nakonec radovali žáci ZŠ při Biskupském gymnáziu Bohusu-
dov, kteří se tak mohli po roce znovu „pomazlit“ s obrovským putovním pohárem 
starosty města. Druhé místo obsadili sportovci ze ZŠ Teplická a bronz vybojovali 
žáci ZŠ Masarykova.
Mladí sportovci změřili síly v kolektivních sportech, jako jsou basketbal, florbal, 
fotbal a vybíjená, a také v atletických a plaveckých disciplínách. Za své výkony 
žáci obdrželi nejen diplomy a medaile, ale i hodnotné ceny, peněžní poukázky 
nebo vstupenky do kina pořízené ze sponzorských darů.
Slavnostní zahájení her proběhlo nástupem sportovců na stadionu, nechybělo 
složení slibu sportovců i rozhodčích a také hymna v podání Milana Onufera. „To 
bylo něco úžasného,“ shodli se na místě účastníci her.  Pak už přišly na řadu sou-
boje žáků 1. a 2. stupňů zmíněných základních škol a také parádní bitvy v kolek-
tivních sportech. „Bylo krásné sledovat, jak si děti v duchu fair play poměřují své 
síly a porovnávají své sportovní dovednosti,“ sdělila Miloslava Bačová, místosta-
rostka města, která se poprvé zhostila role ředitelky sportovních her. 

Poděkování za letošní ročník sportovních her náleží nejen všem zúčastněným 
sportovcům a  jejich školnímu doprovodu, ale také pracovníkům Městského 
úřadu Krupka včetně paní tajemnice a samozřejmě i firmám, které se na akci 
podílely finančními prostředky. „Moc děkujeme všem sponzorům. Letos tuto 
významnou sportovní událost podpořili celkem 79 tisíci korunami a umožnili 
tak dětem získat kromě sportovních zážitků také pěkné ceny,“ podotkla Bačová 
s tím, že nyní už se všichni těší na jubilejní 20. ročník sportovních her v příštím 
roce.  /red/

Sportovní hry mládeže – 19. ročník:

Konečné pořadí škol:
1. ZŠ při BG Bohosudov, 2. ZŠ Teplická, 3. ZŠ Ma-
sarykova, 4. ZŠ Karla Čapka. 

Poděkování sponzorům:
MATURE TEPLICE s.r.o., Marius Pedersen a.s., 
Auto-Kabel Krupka, s.r.o., STEZI PLUS s.r.o., Sta-
vebniny Černý, s.r.o., Metrostav a.s., ŠROUBY 
Krupka s.r.o., FRK Technik s.r.o. 

15. ročník přehlídky LÉTO S DIVADLEM V KRUPCE
Ano, již po patnácté se bude konat krupská divadel-
ní přehlídka. Za čtrnáct uplynulých let bylo odehrá-
no celkem 56 divadelních představení, která shlédlo 
3705 diváků. Chtěl bych připomenout divácky nejú-
spěšnější představení, kdy diváci dali 100 % svých 
hlasů „velmi líbilo“ inscenaci opery Bedřicha Sme-
tany PRODANÁ NEVĚSTA i inscenaci romantické-
ho příběhu RADÚZ A MAHULENA od Julia Zeyera.
Tak se tedy můžeme těšit na patnáctý ročník pře-
hlídky. V sobotu 2. září 2023 v 19 hodin uvede Docela 
velké divadlo v divadle v přírodě Růžový hrádek TŘI 
MUŠKETÝRY. Vynikající romantický příběh, které 
má Docela velké divadlo Litvínov dlouhodobě na re-
pertoáru, by měl přinést příjemný divadelní zážitek 
všem diváckým kategoriím, jistě i těm nejmladším, 
kteří preferují „Hvězdné války“.
V úterý 19. září v 19 hodin uvede v Komunitním cen-
tru v Krupce divadelní soubor Hraničář Rumburk 
inscenaci KRÁLOVNY. Zpracování osudů tří žen 
dává velkou hereckou příležitost členkám soubo-
ru. Závěrečné optimistické ukončení jistě uspokojí 
všechny diváky.
Ve čtvrtek 19. října v 19 hodin uvede Divadelní spo-
lek Klas v Komunitním centru v Krupce dramatiza-
ci románu Zdeňka Jirotky SATURNIN. Klášterecký 
divadelní soubor, který byl několikrát hostem naší 

divadelní přehlídky, se svojí inscenací se úspěšně 
zúčastnil národní přehlídky amatérských divadel ve 
Volyni v letošním roce. Úsměvný Saturninův příběh 
jistě potěší a připraví hezký závěr přehlídky.
Zveme vás na letošní ročník přehlídky LÉTO S DI-
VADLEM V KRUPCE!

Vladimír Urban

Doprava zdarma
– Léto s divadlem 2. září 2023 
Jízdní řád 1. svoz
Čas místo 
18.00 hodin Soběchleby (Točna)
18.05 hodin Unčín (u Lípy)
18.10 hodin Bohosudov (náměstí)
Předpokládaný příjezd Růžový hrádek 18.20 
hodin.
Jízdní řád 2. svoz
Čas místo  
18.30 hodin Soběchleby (Točna)
18.35 hodin Unčín (u Lípy) 
18.40 hodin Bohosudov (náměstí)
Předpokládaný příjezd Růžový hrádek 18.50 
hodin. 
Začátek představení TŘI MUŠKETÝŘI 2. září 
2023 v 19.00 hodin.

Slavnostní předávání 
vysvědčení
I tento rok proběhlo v obřadní síni Městského úřa-
du Krupka tradiční slavnostní předávání výučních 
listů, vysvědčení a  pamětních listů absolventům 
krupských škol. Za  Město Krupka byly žákům pře-
dány z  rukou místostarosty Rostislava Kadlece 
a místostarostky Miloslavy Bačové poukazy na jízdu 
lanovkou pro dvě osoby s  přáním dalších úspěchů 
v budoucím životě.

Radka Přívorová, matrikářka

ČERVENEC–SRPEN 2023 #krupkazije
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KONCERT 
POŘÁDÁ

HudebníHudebníHudebníHudebníHudebníHudební

20. července 2023 od 18 hodin
koncert světového kytarového virtuosa

Štěpán Rak

10. srpna 2023 od 18 hodin
koncert pro varhany, trubku a zpěv

Martin M. Kaiser, Jan Verner, Edita Adlerová
Bazilika Panny Marie Sedmibolestné v Krupce-Bohosudově

KONCERT SE KONÁ
VE SPOLUPRÁCI
S ŘKF BOHOSUDOV
A ZA FINANČNÍ PODPORY
MĚSTA KRUPKY.
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Peníze navíc  
se můžou hodit! 
Staňte se obchodním zástupcem Providentu.

Zní to dobře? Zjistěte víc! 

kariera.provident.cz
kariera@provident.cz

1. Flexibilní pracovní doba.

2. Příspěvek na dopravu.

3. Provize vyplácena každý čtvrtek.

4. Vlastní klientela hned od začátku.
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Nabídka služeb sociálně aktivizační služby 
Charita Teplice poskytuje na území města Krupky a v okolí města sociálně aktivizační službu pro rodiny 
s dětmi. Co tato sociální služba nabízí? Hlavním cílem služby je po společně sjednanou dobu provázet ro-
dinu na cestě ze sociálně nepříznivé situace. Aby se cílová skupina orientovala v oblasti, ve které cítila ne-
dostatky, např. orientovala se na trhu práce, byla dostatečně finančně stabilizována, nehrozila by jí ztráta 
bydlení či odejmutí dětí, nedocházelo by k sociálně patologickým jevům a v domácnosti by panovaly funkční 
rodinné vztahy. Aby rodiče zvládali péči o děti a jejich vzdělávání a psychosociální vývoj. Aby rodina zvládala 
péči o zdraví všech členů rodiny i v případě zdravotních komplikací. Co toto pro Vás znamená? Kdy je vhodné 
vyhledat naši službu:
• Když nevycházíte s penězi
• Když potřebujete pomoci najít zaměstnání
• Když si nevíte rady s péči o své děti 
• Když jste ohroženi ztrátou bydlení 
• Když potřebujete pomoci s tím, jak doučovat své děti
• Když potřebujete poradit v jakékoliv situaci, se kterou si nevíte rady

Co naše služba nabízí:
Možnost řešit Vaše problémy s podporou sociální pracovnice, a to dlouhodobě nebo krátkodobě. Je také mož-
nost využít základní sociální poradenství (například v případech rozvodů nebo nutných návrhů k soudům). 
Sociální služba je bezplatná a může být dle Vašeho přání poskytována anonymně. 

Kde nás naleznete:
Kancelář se nachází na adrese Komenského 202 v Krupce.
Otevírací doba je: 
Úterý: 7:30–12:30
Čtvrtek: 7:30–12:30 
Pátek: 7:30–12:30, 13:00–14:30

Kontakty:
Vedoucí sociální pracovnice: Bc. Michaela Zdzieblová, DiS.
Tel.: 737 612 671, email: michaela.zdzieblova@charitateplice.cz
Sociální pracovnice: Lenka Heřmánková, DiS.
Tel.: 778 888 211, email: lenka.hermankova@charitateplice.cz
Pracovnice v sociálních službách: Diana Haltmarová
Tel.: 774 852 117, email: diana.haltmarova@charitateplice.cz

Budeme se těšit na Vaši návštěvu. 

ZDE MŮŽE BÝT VÁŠ INZERÁT   •  katerina.osvaldova@mukrupka.cz  •  +420 417 803 130
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7
HISTORICKÉ OKÉNKO

Proslavili se u nás
i ve světě VII. díl
V této rubrice představujeme významné historické osobnos-
ti našeho města, které díky svému počínání, objevu nebo prá-
ci, proslavily nejen sebe, ale celou Krupku.  

Ferdinand Kindermann (1740–1801),
pedagog, katolický kněz
a litoměřický biskup
Duchovní, teolog, pedagog, sociální a  školský reformátor Ferdinand Kin-
dermann se významně zasloužil o  záchranu nejen gymnázia, ale celého 
poutního místa v Bohosudově. Narodil se 27. září 1740 ve vísce Království 
u Šluknova do rodiny obchodníka s plátnem. Chlapec byl nadaný hudebník, 
v  kostelním sboru hrál na  hoboj a  jako choralistu ho augustiniáni přijali 
do kláštera v polské Zaháni. Tam vystudoval gymnázium a po  jeho ukon-
čení v roce 1760 nastoupil do Prahy na filozofickou fakultu. Ferdinand se 
chtěl věnovat duchovní službě a tak ve studiu pokračoval, studoval teologii 
a dosáhl titulu ThDr. Díky zájmu o vědeckou práci v oblasti pedagogiky se 
seznámil s  hrabětem Janem Nepomukem Buquoyem, který ho doporučil 
na místo faráře v jihočeské Kaplici a vyslal na studijní cestu do Německa. 
Kindermann se po návratu rozhodl vytvořit nový druh katolické školy. 
Sepsal publikaci Farní škola v Kaplicích, která vzbudila pozornost u dvora, 
kde se právě vyvíjelo značné úsilí o zlepšení úrovně školství v habsburské 
monarchii. Roku 1774 jmenovala císařovna Marie Terezie ThDr. Ferdinan-
da Kindermanna nejvyšším školským dozorcem pro Čechy a v roce 1777 ho 
za  zásluhy povýšila do  šlechtického stavu s  přídomkem von Schulstein. 
V této době sepsal Kindermann reformní školská statuta. Podle nich se měly 
ve všech sídlech farností zakládat tzv. triviální školy, v nichž se vyučovalo 
v mateřské řeči žáků. Obsah výuky tvořilo náboženství a trivium, tedy čtení, 
psaní a počítání. Na triviální navazovaly hlavní školy, zřizované ve větších 
městech. V souvislosti s tereziánsko-josefínskými reformami jmenovala cí-
sařovna Kindermanna i vrchním dohlížitelem nad likvidovanou jezuitskou 
kolejí v Bohosudově. Když papež Klement XIV. zrušil roku 1773 jezuitský řád, 
byla kolej v Bohosudově rozpuštěna. Kindermann se postaral o to, aby bylo 
soběchlebské panství vyjmuto z  konfiskace jezuitů s  tím, že Anna Marie 
z Bleylebenu ho odkázala kostelu, nikoli řádu. V roce 1779 založil v Boho-
sudově místo zrušeného gymnázia hlavní školu s  přípravkou pro učitele. 
Zároveň zde působil jako ředitel. Kindermann se také zasloužil o záchranu 
kostela Panny Marie Sedmibolestné, který měl být uzavřen. Vymohl na císa-
ři Josefu II. to, že se kostel stal lokálií (duchovní správa s vlastním knězem 
mimo sídlo farnosti) a roku 1798 proboštstvím.

ČERVENEC–SRPEN 2023

Biskupské gymnázium Bohosudov

V letech 1790 až 1801 působil Jan Ferdinand Kindermann jako litoměřický 
biskup. Zemřel 25. května 1801 a jako první biskup byl pohřben na novém 
litoměřickém hřbitově, který sám vysvětil roku 1791. 

Lenka Navrátilová

Kindermannův biskupský znak

Thdr. Jan Ferdinand Kindermann von Schulstein
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Dne 6. července 2023 uply-
nulo dlouhých 40 let, co nás 
navždy opustil náš milovaný 

tatínek, pan Jan Dlabal 
z Krupky. Dne 8. srpna 2023 
uplyne 5 let od úmrtí naší 
milované maminky, paní

Jaroslavy Dlabalové.
S láskou vzpomínají a nikdy 

nezapomenou děti Jana 
a Petr a ostatní příbuzní.

Děkujeme všem, kteří vzpo-
menou s námi. 

Teď klidným spánkem od-
počíváš. Utichlo srdce, zůstal 

jen žal, ten, kdo tě miloval, 
vzpomíná dál. 

Dne 8. července 2023 je to 
6 let, co nás navždy opustila 
naše babička, prababička, 

paní Erika Sochorová. 
Za celou rodinu děkuje 

za tichou vzpomínku vnučka 
Erika s rodinou.

Dne 8. července 2023 
vzpomínáme nedožitých 

53. narozenin a dne 8. srpna 
2023 již 33 let od tragické 

smrti našeho syna a bratra 
Martina Fiedlera. Stále vzpo-
mínají maminka a sourozenci 

s rodinami.

Dne 11. července 2023 tomu 
bylo 6 let, kdy nás navždy 

opustila paní Eva Venclov-
ská. Kdo jste ji znali a měli 

rádi, vzpomeňte s námi. 
Rodina Venclovských. 

Dne 18. července 2023 by 
oslavil pan Miroslav Týle 
81. narozeniny. Kdo jste ho 

znali a měli rádi, vzpomeňte 
s námi. S láskou vzpomíná 

manželka Jana a dcera Jana 
s rodinou.

Dne 18. července 2023 by osla-
vil 77. narozeniny pan Rainer 
Mical z Unčína. Kdo jste ho 

znali a měli rádi, vzpomeňte 
s námi. Za celou rodinu dcera 

Erika.

Dne 20. července 2023 tomu 
budou tři roky, co nás náhle 
navždy opustil náš milovaný 

tatínek, dědeček a pradě-
deček, pan Bohumil Betka. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. S láskou 

a úctou… Dcera Renata 
s rodinou. 

Dne 25. července 2023 uplyne 
16 let, co nás navždy opustila 

naše maminka, paní Erna 
Strachová, roz. Rudolfová. 
Kdo jste ji znali, vzpomeňte 

s námi. Stále vzpomíná dcera 
Marcela s manželem Ivem 

a synem Jaroslavem. 

Dne 26. července 2023 by 
oslavil náš tatínek, dědeček 
a pradědeček, pan Václav 

Rajlich z Krupky 100 let. Dne 
6. 5. 2023 tomu bylo 42 let, co 
nás náhle opustil. Kdo jste ho 
znali a měli rádi, vzpomínejte 

s námi. Děkujeme. Dcery 
Boža a Maruš s rodinami.

Dne 8. srpna 2023 jsou to dva 
roky, co nás navždy opustila 

naše milovaná maminka 
a kamarádka,

paní Eva Pawlusová.
S velkou láskou vzpomínají 

dcera Monika s rodinou, 
dcera Eva s rodinou, bratr Jan 

s rodinou, vnučka Michaela 
s rodinou, vnuk Jan a Pavel, 
pravnoučata Josef a Martin 

a ostatní příbuzní.

Dne 29. července 2023 uply-
nulo již 8 let, kdy nás navždy 

opustil náš tatínek a dědeček 
pan Petr Walter. Kdo jste 

ho znali, vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomíná dcera 

Iveta a syn Petr s rodinami.

Dne 16. srpna 2023 uplyne 
39 let, kdy nás navždy opustil 
náš drahý tatínek, dědeček, 

pan Václav Toman z Krupky. 
S hlubokou úctou vzpomínají 
syn Josef s rodinami a ostatní 

příbuzní.

Dne 20. srpna 2023 vzpo-
meneme nedožitých 72 let 

našeho milovaného manžela, 
tatínka a dědečka, pana 

Františka Jančálka. Stále 
vzpomínají manželka, děti 

a vnoučata.

Dne 22. srpna 2023 uplyne 
19 smutných let, kdy nás na-

vždy opustil náš milovaný syn 
a bratr pan Miroslav Týle. 

Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. S láskou 
vzpomíná maminka Jana 

a sestra Jana s rodinou.

Dne 22. srpna 2023 uply-
nou 4 smutné roky, co nás na-
vždy opustila naše milovaná 

maminka a babička paní 
Jana Kokšalová.

Už jen kytičku na hrob Ti 
můžeme dát a tiše vzpo-

mínat. Děkujeme za tichou 
vzpomínku všem, kteří jste ji 

také znali.
S láskou vzpomínají dcera 

Jana, vnučka Martina s rodi-
nou a vnuk Tomáš.

Dne 23. srpna 2023 uplynou 
dva roky, co nám navždy 
odešel milovaný tatínek 

a dědeček, pan Jiří Kučera. 
Bolest nechce odejít, jen se 

vzpomínkou musíme dále žít. 
Syn Jiří s rodinou, dcera Jana 
s rodinou a pan M. Pokorný ze 

Soběchleb. 

Dne 24. srpna 2023 to bude 
rok, co nás navždy opustil náš 
milovaný pan Vojtěch Misař. 
Kdo jste ho znali, vzpomeňte 
s námi. S láskou vzpomíná 
sestra Marcela s rodinou. 

VZPOMÍNKA

Chtěla bych touto cestou prostřednictví  RADNICE 
poděkovat paní Ladě Mádlíkové a  Karlu Krobovi 
za  pomoc a  přivolání záchranné služby. Dne 29.  5. 
2023 jsem při cestě na  nákup u  obchodu BUY-
FOOD zakopla a při pádu jsem se poranila na hlavě 
a  narazila si ruku. Milá a  úžasná paní Mádlíková 
okamžitě zavolala záchranku a  společně s  panem 
Krobem mi pomáhali vstát, protože jsem se po otře-
su sama postavit nedokázala. 
Jsem ráda, že jsou mezi námi ještě lidé, kteří nejsou 
k  ostatním lhostejní a  jsou ochotni pomoci. Moc 
vám tímto ještě jednou ze srdce děkuji. 

Marie P. z Krupky

Vedení města poděkovalo Pavlu Krsovi
PODĚKOVÁNÍ

Vedení města se na  konci června přišlo 
rozloučit a  poděkovat panu Pavlu Krso-
vi, dlouholetému řediteli Základní umě-
lecké školy Stanislava Šebka v  Krupce. 
Ten ve  městě inicioval založení ZUŠky 
a  od  počátků vzniku této instituce byl 
jejím ředitelem. Pod jeho téměř třicetile-
tým vedením škola získala velkou prestiž 
nejen v teplickém okrese, ale i v rámci ce-
lého Ústeckého kraje. Od  1. července le-
tošního roku ho ve funkci nahradil Jakub 
Vogel, kterému tímto vedení města přeje 
mnoho pracovních úspěchů a  vyjadřuje 
přání, aby i  pod jeho vedením škola dál 
vzkvétala.  /red/
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Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není  

Památníky v Bohosudově
V  prostoru dnešního nového parkoviště u  re-
staurace Na Střelnici býval malý parčík a v něm 
památník obětem 1. světové války (obr. č. 1 a 2). 
Pod sochou vojáka v  německé uniformě měl 
na podstavci nápis v němčině „Našim obětem“ 
a  letopočty začátku 1914 a  konce války 1918. 
Zbourán byl po  2. světové válce. Ve  40. a  50. 
letech 20. stol. se odhalovaly památníky u  pří-
ležitosti  oslav výročí konce války a  osvobození 
Sovětskou armádou. Součástí májových slav-
ností tak bylo dne 5. května každoroční klade-
ní věnců u  Památníku rudoarmejce (obr. č. 3 

a 4), který stával v parčíku u národního výboru 
(obr. č. 5), u Památníku 313 obětí pochodu smr-
ti na  Prokopce a  u  památníku Herty Lindne-
rové v městském parku. Pionýři drželi čestnou 
stráž i  u  památníku Klementa Gottwalda. Ten 
se nacházel na  dnešním Mariánském náměstí 
v místě schodů vedle řeznictví „u Radoše“ a byl 
postaven v  roce 1946 na  počest Gotwaldových 
50. narozenin (obr. č. 6). Po roce 1989 se odstra-
nila socha rudoarmejce i busta Gottwalda a na-
hrazena byla i socha Herty Lindnerové.

Lenka Navrátilová

osvi_443simona_nekola fojtovice_official_

Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
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Raketomodelářský klub Krupka p.s.,
Karla Čapka 272, 41742 Krupka

www.rmk-krupka.cz

Zveme všechny děti a rodiče, kteří mají zájem
o raketové modelářství, ale též i všechny stávající 

členy z RMK Krupka na

1. informativní schůzku mládeže
ve středu 6. září 2023 od 17.00

do RMK Krupka,
kde se domluvíme na dnech

a časech pravidelných schůzek.

Přijďte se podívat do klubu, kde vyrůstají mistři 
světa a Evropy. 

 Rádi přivítáme nové raketové modeláře.

Víkend 16.–18. 6. 2023 patřil mladým raketovým modelářům, kteří se sešli 
na mistrovství ČR na letišti ve Vendryni.
Na MČR mládeže vyjelo 18 členů z RMK Krupka – závodníci a závodnice Daniel 

Pavka, Václav Venitz, Rostislav 
Pišl, Petr Šic, Andrej Železný, 
Viktor Šic, Rosálka Pavková a De-
nisa Rudzanová, trenéři a  po-
mocníci Bedřich Pavka, Pavel 
Broný, Viktorie Tržilová a Jakub 
Redlich, donášková služba a po-
moc v  poli rodiče Venitzovi, Ši-
covi a  tatínek Pišl, předsedkyní 
jury byla Věra Pavková.
Soutěžilo se ve  třech kategori-
ích – S3A padák, S4A raketoplán 
a  S6A streamer. Pořadatel MČR 
RCSO Český Těšín vyhodnocoval 
5 nejlepších závodníků v  každé 
kategorii. V  S3A byl Daniel Pav-
ka pátý, v S4A byl Petr Šic čtvrtý 
a  Andrej Železný pátý, v  S6A se 
Mistrem ČR stal Petr Šic, druhý 

byl Rosťa Pišl a třetí Viktor Šic. Celé stupně vítězů patřily Krupce. To ještě Daniel 
Pavka měl po dvou kolech maximum, ale i přes veškerou snahu nemohl ve tře-
tím kole startovat, přestože svůj model po velkém hledání s Viktorkou našel, ale 
bez hlavice, a bez ní to nejde. Nakonec skončil sedmý. V celkovém pořadí byl Petr 
Šic třetí, Daniel Pavka čtvrtý a Viktor Šic pátý. Do první desítky se celkově zařa-
dil ještě Andrej Železný na sedmém a Rosťa Pišl na desátém místě. Sedmiletá 
Rosálka Pavková získala cenu FAIR PLAY, protože přinesla svou raketu bez hlavi-
ce po svém letu rozhodčím a tudíž dostala DQ. Učíme děti závodit fér. Takže vel-
ké poděkování nejen jí, ale všem závodníkům za vzornou reprezentaci Krupky. 
Na závěr vyhlašování byly předány medaile ze Svazu modelářů ČR za juniorské 
MČR v S1A. Stříbro získal Daniel Pavka a bronz Petr Šic, v S3A stříbro Petr Šic 
a bronz Václav Venitz, v S5B stříbro Jakub Redlich a bronz Daniel Pavka. 
Poděkování za  finanční pomoc na  MČR mládeže 2023 patří Městu Krupka, 
Knauf Insulation Krupka a KÚ Ústeckého kraje.

Věra Pavková

Světový pohár Dubnický máj 
v Partizánském na Slovensku 
Na konci května se vydalo na SP na Slovensko 15 členů RMK Krupka, 7 juniorů 
– Rosálka Pavková, Daniel Pavka, Andrej Železný, Vašek Venitz, Viktor Šic, Petr 
Šic a Jakub Redlich, 2 senioři Pavel Broný a Zdeněk Kolář, 2 rozhodčí – prezident 
jury Věra Pavková, hlavní bodovač S7 Bedřich Pavka a rodiče Šicovi a Venitzovi, 
kteří odvedli výbornou práci v poli. Kromě SP se konala i mezinárodní soutěž 
ve výškách S1A (junioři), kde obsadil Daniel Pavka 4. místo. Na Slovensku pro-
běhlo i  mistrovství ČR ve  výškách – S1A junioři, kde zvítězil Jan Stopa (Český 
Těšín), druhé místo obsadil Daniel Pavka a třetí byl Jakub Redlich. V S1B (senioři) 
na MČR byl Petr Pazour (Letovice) první, Piotr Štirba (Český Těšín) druhý, Pavel 
Broný třetí. V S5B (maketa výška) v mezinárodní soutěži byl Jakub Redlich čtvrtý, 
na MČR zvítězil Jan Stopa, druhý byl Jakub Redlich a třetí Daniel Pavka. V S5C 
(maketa výška) v mezinárodní soutěži byl druhý Petr Pazour z Letovic, na MČR 
byl první, druhá příčka patřila Zdeňku Kolářovi a třetí Milanu Kučkovi z Letovic.
Světový pohár létají senioři a junioři dohromady, vyhlašují se tři nejlepší a nej-
lepší junior. V S6A byl nejlepší z našich na 6. místě Zdeněk Kolář, v S4A byl čtvrtý 
Andrej Železný (2. nejlepší junior), v S9A byl 10. Petr Šic. Největším úspěchem 
bylo v S7 (velké makety), které se létaly úplně poslední, třetí místo Daniela Pavky 
ve světovém poháru. Zároveň získal pohár pro nejlepšího juniora.
V kat. S6A se utrhla hlavice z rakety Vaškovi Venitzovi, rozhodčí to nepostřehli, 
dali mu platný let, ale Vašek se šel přiznat (z rakety se nesmí nic oddělit) a mís-
to platného startu dostal DQ a  v  celkovém pořadí si velmi pohoršil. Od  pořa-
datelů a od hlavní rozhodčí získal diplom FAIR PLAY, míč a velké poděkování 
za toto gesto. V Krupce se mládež učí závodit fair play a také to uplatňuje v praxi. 
Na MČR v Letovicích byl touto cenou oceněn Daniel Pavka. Závodíme a chceme 
vyhrávat, ale jen podle pravidel. Všem, kdo se takto chovají, patří velké poděko-
vání. Přeci nikoho nemůže těšit vyhrát podvodem. Poděkování za vzornou repre-
zentaci ČR a Krupky patří všem členům RMK Krupka.

Věra Pavková

Mistrovství ČR mládeže 2023 v raketovém modelářství ve Vendryni 
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Teplický trenér 
karate Milan Bruch 
přivezl stříbro z ME 
v Bělehradu
Trenér Milan Bruch se ve dnech 25.–28. května 2023 
zúčastnil 36. tradičního utkání karatistů pro všech-
ny kategorie. Ve  svém ročníku 1964–1968 obhájil 
krásné 2. místo v katách. 
Dlouholetý trenér karate si tak nadělil dárek 
ke svým kulatým narozeninám.
Tímto bychom mu chtěli popřát za celý tým Karate 
Teplice a bývalé členy z Krupky hodně zdraví a ještě 
plno úspěchů v karate i v životě.

Štěpánka Dzurojurková
(neteř a bývalá členka Karate klub Teplice)

Vicemistři republiky ve florbalu
V  předposledním červnovém týdnu nastal vytou-
žený okamžik a naši kluci z Biskupského gymnázia 
Bohosudov vyjeli na  republikové finále ve  florba-
lu do Jindřichova Hradce. Tady jsme se měli utkat 
s dalšími pěti nejlepšími týmy republiky. 
Rozepsány byly dvě herní skupiny a my se první den 
utkali s Uherským Brodem, který jsme porazili 2:1, 
abychom následně remizovali s  Pardubicemi 1:1. 
Tím jsme vyhráli skupinu a do semifinálového kola 
jsme postupovali s vysokým sebevědomím a čtyřmi 
body. To se odehrálo druhý den turnaje a vyfasovali 
jsme borce ze Strakonic. V poslední minutě zápasu 
se nám podařilo vyrovnat na 2:2 a na nájezdy jsme 
brali výhru 3:2, což nás vykoplo přímo do finálového 
zápasu s Uherským Brodem o zlato. Tento tým byl 
velmi početný, ale zároveň jsme byli jediným tý-
mem, který Brodu uštědřil v turnaji porážku. Šance 
byly vyrovnané. A zápas napínavý. Na konci třetí tře-

tiny byl stav 2:1 proměněn na remízu, vyrovnávací 
gól však nebyl uznán. Do konce třetí třetiny zbývalo 
už jen pár vteřin, které se nám nepodařilo proměnit 
a tak naši borci brali stříbro! 
Je to jeden z největších sportovních úspěchů školy! 
Náš gólman Robin Kopecký byl navíc vyhlášen nej-
lepším brankářem tunaje.
Naše město budilo v  republice velký ohlas a  bylo 
sportovně zviditelněno.
Vicemistři, děkujem!
 Tereza Šmídová

Sestava: Vojtěch Frolík, David Frolík, Pet Ševčík, Ví-
tek Blahout, Matyáš Matouš, Jáchym Patzl, Lukáš 
Nademlejnský, Lukáš Valach, Štěpán Patzl, Marek 
Hradecký, Jan Hataš, Denis Haňka, G: Robin Kopec-
ký
Trenéři: Tereza Šmídová, Jakub Wiedner

Charitativní běh
Dne 4. 6. 2023 se konal 4. charitativní běh, který po-
řádala sportovní ZŠ Antonína Sochora v Duchcově. 
Běhu se zúčastnili 2 nejmladší běžci M. Kravčenko 
(13 let) a F. Galík (11 let). Mají náš velký obdiv, protože 
si poradili s  dlouhým a  náročným 10km terénem, 
který byl obtížný i pro zkušené běžce. 
Chlapcům moc děkujeme a jsme na ně pyšné, pro-
tože svým během přispěli malé Kačence z Litvínova 
na léčbu mozkové obrny v lázních Klimkovice.

Pyšné maminky Lenka a Gábina

Swiss Cleantech: „Změna začíná s tebou!“
Švýcarské velvyslanectví v  ČR vyhlá-
silo pro žáky ZŠ a SŠ Ústeckého kra-
je soutěž, která měla žáky motivovat 
k zájmu o dění kolem sebe se společ-
ným jmenovatelem udržitelného roz-
voje a  zároveň je přimět k  formulaci 
konkrétních opatření, řešení nebo 
akcí.
Soutěž vycházela ze 17 pilířů udržitel-
ného rozvoje přijatých OSN. Žáci měli 
za  úkol popsat konkrétní problém 
a nastínit jeho řešení, problém se měl 
týkat území Ústeckého kraje.
Za Biskupské gymnázium Bohosudov 
se zúčastnili členové Ekotýmu Adé-
la Jírová a  Adam Hadraba z  vyššího 
gymnázia, za nižší gymnázium se zúčastnil Matyáš Tomanec. Vyhlášení vítězů proběhlo v Císařském sále 
Muzea města Ústí nad Labem a ujal se ho přímo švýcarský velvyslanec pan Philippe Guex.
Matyáš se ve své práci věnoval plýtvání ve školní výdejně a zasloužil si za své zdařilé řešení čestné uznání po-
roty. Absolutními vítězi celé soutěže se stali naši žáci, Adam s Adélou. Porota se shodla na tom, že jejich ná-
vrh odpovědné spotřeby a výroby převedený na oblast Fair trade a lokálních potravin je velmi dobře uchope-
ný. Dle poroty si autoři zjistili potřebná fakta, navrhli řešení a měli na paměti realizovatelnost a udržitelnost 
celého záměru. Celá myšlenka byla podpořena i dotazníkem, který vyplnilo 250 respondentů. Porotu zaujala 
i navrhovaná aktivita směřující k osvětě u nastupující generace. Spolu s diplomem a cennými zkušenostmi 
získali vítězové i velmi zajímavou finanční odměnu.
Jsme na Matyáše, Adama a Adélku velmi hrdí, protože se věnovali opravdu zajímavému a opomíjenému té-
matu, podařilo se jim uspět v konkurenci celého kraje a proslavit tak jméno naší školy.

Věra Pavlátová
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Den otců v MŠ Sluníčko
Svátek matek je již známý a  zavedený napříč všemi generacemi. Oproti tomu 
Den otců zatím v povědomí lidí moc není. Ve třídě Ježečků jsme si řekli, že je 
to vůči tatínkům nespravedlivé a rozhodli jsme se to napravit. A protože jsme 
v květnu pozvali do školky maminky a oslavili s nimi jejich den, tak jsme na pon-
dělí 19. června pozvali i  tatínky. Měli jsme totiž tajné informace od maminek, 
že tatínkům bylo líto, že písničky a  básničky viděli jen na  videích z  akce pro 
maminky, a že by chtěli své děti také vidět na vlastní oči, a zpívání a recitování 
slyšet na vlastní uši. A povedlo se! Tatínků se sešlo hodně a vystoupení k jejich 
svátku se vydařilo. Společně jsme si užili pěkné odpoledne a legraci při hádání, 
který tatínek je svým dítkem viděn jako kačer Donald, slepice nebo loupežník. 
Děti krásně zazpívaly, dojemně zarecitovaly a  sebevědomě zahrály pohádku 
o Červené Karkulce. Tatínci fotili a natáčeli, aby se i oni mohli pochlubit, že také 
dostali dárek ke svému svátku. 

Martina Hissenová a Veronika Dvořáková,
MŠ Sluníčko Soběchleby

Pasování předškoláků v MŠ Sluníčko 
v Krupce
Tak, jak už je tomu zvykem, se Mateřská škola Sluníčko v Krupce i letos rozlou-
čila se svými předškoláky. Slavnostní Pasování předškoláků probíhalo na zahra-
dě Budovy C, kde paní ředitelka školy Eva Kyjovská v krátkém proslovu popřála 
předškolákům úspěšnou cestu vzděláváním, poděkovala rodičům za příkladnou 
spolupráci se školou v průběhu školního roku, představila rodičům autorskou 
knihu „Bylo nebylo“, jež obsahuje tvorbu dětí a ukazuje kreativitu a hravost. Na-
konec paní ředitelka citovala amerického spisovatele, filozofa a učitele Roberta 
Fulghuma: „Všechno, co opravdu potřebuji znát, o tom, jak žít, co dělat a jak vů-
bec být, jsem se naučil už v mateřské škole.“

Program vyplnila krátká taneční vystoupení předškoláků. Poté přišlo na  řadu 
slavnostní Pasování předškoláků. Z malých předškoláků se totiž pasováním rá-
zem stali velcí školáci, kteří složili i slavnostní slib, že na psí uši a kočičí svědomí, 
budou hodní a pilní žáci a žádní poškoláci. Celým programem nás provázelo Di-
vadlo v pytli v čele s Petrem Stolařem, který dokázal všechny do jednoho pobavit. 
Děti si po skončení akce mohly vyzkoušet i soutěže a jiné herní a pohybové čin-
nosti, které měly na zahradě připravené.
Přejeme dětem na cestu do základní školy, aby jejich další stanice byla velká zá-
bavná hra plná úspěchů a nových radostných zážitků.

Natálie Křehlová, učitelka MŠ Sluníčko

Karate klub Krupka vznikl v  září 
1975 a  založil ho pan Miroslav 
Hanke, který zde i v současné době 
působí jako trenér. V  roce 1975 náš 
klub působil pod Šroubárnou Krup-
ka, posléze pod TJ Krupka, odkud 

pak v  červnu 1986 přešel výkonný kádr A  a  B pod TJ Sklo Union – později TJ 
Glaverbel Czech Teplice. 
Mezi nejúspěšnější závodníky tehdy patřili Miroslav Hanke, Ladislav Mareš 
(současný hlavní trenér Karate klubu Mladá Boleslav), Pavel Kasl, Milan Rusňák, 
Pavlína Pobudová, Theodor Kohout, Miroslav Kubec, Milan Fiala a mnoho dal-
ších. 
Klub TJ Sklo Union se účastnil mnoha prestižních československých turnajů, ze 
kterých přivážel pod vedením Miroslava Hankeho mnoho medailových pozic. 
Tehdejší tisk (např. Směr a Stadion) se o klubu zmiňoval velice kladně. 
TJ Krupka dnes působí pod TJ Sport Krupka jako Karate klub Krupka pyšnící se 
mnoha úspěchy v karate soutěžích v kumite (zápas). 

Členové Krupského klubu se pravidelně umisťují na  předních místech Mist-
rovství ČR v  karate a  jsou součástí české reprezentace. Účastní se Mistrovství 
Evropy WKF, Světové Karate Organizace (5. místo, Paříž, Petr Klei; 7. místo, Paříž, 
Simona Kaliničenková; 3. místo, Istanbul, Ota Andorfer). Za dobu své dlouholeté 
existence si stále zachovává cíl formovat charakter a fyzickou kondici mládeže. 
Hlavní trenér Martin Kulík je osminásobným mistrem ČR a šestinásobným vi-
cemistrem ČR. V  roce 1998 získal jako první Čech zlatou medaili na  Bohemia 
Cup (mezinárodní turnaj v Ústí nad Labem). V roce 2000 získal bronz na Mis-
trovství světa WKF ve Švédsku a o sedm let později v roce 2007 získal stříbro. 
Na otevřeném Mistrovství Evropy (Euregio) v Německu vyhrál jednou zlato, dva-
krát stříbro a jednou bronz.

Pavel Kernaševič 
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Motýlci z MŠ Sluníčko vyrábí voskovaný ubrousek

Nadcházející prázdniny v Želváčku
Další školní rok je za námi a čekají nás prázdniny, 
kdy jsou školy sice zavřené, ale Želváček jede dál. 
Školní rok jsme jako tradičně zakončili piknikem, 
na který si děti připravily společně s pracovnicemi 
občerstvení, a zahrály si různé hry. Jak jsme se zmí-
nili, během letních prázdnin nás nadále v Želváčku 
najdete, ale s pozměněnou otevírací dobou. Tu mů-
žete najít například na naší stránce Želváček Krup-
ka na  Facebooku, nebo vylepenou na  informační 
desce Želváčku. Děti se tak nemusí obávat, že bude 
Želváček v létě zavřený, ale mohou se těšit na akti-
vity a akce, které pro ně pracovnice plánují, i na vý-
lety, kterých se budou moci zúčastnit. Letos bychom 
s  dětmi rádi navštívili například výstavu Harryho 

Pottera, jezero Milada nebo Zoopark Chomutov, kte-
rý se jim loni velmi líbil. Pro bližší informace ohled-
ně jednotlivých výletů neváhejte kontaktovat pra-
covnice NZDM Želváček nebo můžete sledovat naši 
stránku na  Facebooku, kam pravidelně přidáváme 
příspěvky o plánovaných aktivitách i akcích. Během 
letních prázdnin tu tedy pro děti budeme stále, aby-
chom jim vyplnili jejich volný čas bezpečnými a zá-
bavnými aktivitami a prožili společně chvíle, na kte-
ré budeme společně vzpomínat. Uvítáme kohokoli, 
kdo se k nám připojí a užije si s námi zábavné léto. 
Už teď se těšíme, co nám letní měsíce přinesou.

Za Nízkoprahové zařízení
pro děti a mládež Želváček Barbora Beštová

Ukončení projektu 
„ODMALIČKA“
Spolupráce s německou školkou
Käferlein z Zinnwaldu 
„Mluvíme jinak, ale vlastně jsme stejní“

Dne 24. května přijela do školky Zvoneček návštěva 
kamarádů z Německa ze školky Brouček Zinnwald.
V tuto dobu na konci května probíhá v MŠ Zvone-
ček Týden dětských radostí. Na  každý den je pro 
děti přichystáno nějaké překvapení v podobě výletu, 
divadla, her na  skákacích atrakcích, anebo nějaká 
zajímavá návštěva. Letos to byla zvířátka (např. la-

Malí zahradníci z MŠ 
Sluníčko
I když jsme v tomto školním roce z důvodu rekon-
strukce budovy v  Kollárově ulici nemohli sázet na 
naší školní zahradě v  třídních pěstebních boxech, 
nemohli jsme vynechat sázení bylinek alespoň ve 
třídě. Děti ze třídy Motýlků si ve dvojici se svým ka-
marádem zasadily semínka, o která se staraly. Zalé-
valy a trpělivě čekaly, co jim vyroste. Jako prvnímu 
se u nás začalo líbit tymiánu, ten nám rostl a stále 
roste, přidala se k  němu ještě máta a už se klube 
i rozmarýn. Pažitka nám sice nevyrostla ve třídě, ale 
na zahrádce ji zase budeme mít, a to samé i špenát, 
který by potřeboval více místa. Jen, co nám povyros-
te tymián, chystáme se s dětmi na další zdravou sva-
činku a tentokrát i s vlastními bylinkami.

Lenka Řezáčová, MŠ Sluníčko 

V projektu Ekoškola pracujeme v tomto období s té-
matem „Jídlo a svět“, proto jsme se rozhodli do své-
ho ekokodexu zařadit i aktivitu, která se týká jídla, 
a nejen jeho, a tou je „Výroba voskovaného ubrous-
ku“. Problematika recyklace nám ve školce není cizí. 
Třídíme odpad, zúčastňujeme se akcí „Ukliďme Čes-
ko“ a díky tématu „Jídlo a svět“ jsme s dětmi otevřeli 
celosvětový problém a tím je hromadící se obalový 
materiál. Kolik už jste vyhodily obalů od  potra-
vin? Pytlíků? A  kolik je potřeba potravinových dóz 
na uchování potravin? A ne vždy je výsledek ucho-
vání potravin takový, jaký bychom si představovali. 
My ve Sluníčku nechceme plýtvat ani potravinami 
ani obalovým materiálem a učíme i děti, zdravému 
přístupu k  jídlu. Snažíme se také i  o  co nejméně 
zbytků z naší jídelny. Výroba voskovaného ubrousku 
byla proto jasná volba, vyšlo nám i hezké téma, které 
nám v projektu o Včelách zpracovala paní učitelka 
Veronika. 
Na  výrobu voskovaného ubrousku toho ani moc 
nepotřebujete, ale stane se vaším pomocníkem 

v domácnosti velmi rychle. Ubrousek díky včelímu 
vosku uchovává potraviny déle čerstvé, lze jej použít 
na zabalení svačin, zeleniny, ovoce, a i na potraviny, 
které máte třeba v misce, ke které nemáte víčko.
Ubrousek lze vyrobit dvěma způsoby, my jsme s dět-
mi zvolily techniku zažehlování vosku, druhá tech-
nika je s pomocí trouby.
Nastrouhaný vosk, voskové hobliny, jednoduše roz-
prostřete po vámi zvolené látce libovolné velikosti, 
pod kterou je pečicí papír a ručník nebo žehlicí prk-

mátko, jehňátka, poník a další) a také naše oblíbená 
„Balónková Evička“. A  na  tuhle návštěvu jsme po-
zvali i kamarády z Německa.
Balónková Evička se s německými kamarády přiví-
tala jejich řečí a pak už jen kouzlila s balónky. Vždy 
nějaký nafoukla a  pak z  něj vykouzlila nějaké zví-
řátko a předala ho dítěti. Paní učitelka z Německa 
pak dětem přidala český a  německý název. Balón-
ková Evička pokračovala ve své činnosti tak dlouho, 
dokud každé dítě nemělo své „balónkové“ zvířátko. 
Po  ukončení programu si děti ještě společně po-
hrály na naší zahradě, snědly oběd a rozloučily se. 
S  paní učitelkami jsme si pak domluvili poslední 
setkání.

Poslední setkání se uskutečnilo v Německu 26. červ-
na. Nejdříve nás autobus dovezl na Zinnwald, kde se 
k nám připojili kamarádi z Broučka a společně jsme 
jeli do ZOOPARKU V GEISINGU. 
ZOOPARK je v přírodním krásném prostředí a děti 
tu měly možnost vidět zblízka hodně zvířátek. Na-
příklad soba, klokana i  s  miminkem, různé druhy 
sov, mývaly, kteří spali ve větvích vysokých stromů, 
daňky, kozorohy, lišku, rysa a  další a  další. V  her-
ních koutcích si pak užily skoky do dálky, houpání 
na pružinových zvířatech, klouzání i houpání. Nej-
víc se nám ale líbila hra „Mraveneček v lese, těžkou 
kládu nese“.
V  poledne jsme pak ochutnali německou kuchyni 
a  jako dezert dostaly děti barevný nanuk. Cestou 
domů si děti vyprávěly své zážitky, dovezli jsme ka-
marády do jejich školky, zamávali si a odjeli do na-
šeho Zvonečku. Děti byly spokojené a plné zážitků. 
Během setkání se děti snažily používat i  německé 
výrazy pro společenskou konverzaci – děkuji, pro-
sím, jak se jmenuješ? A podobně.
Věříme, že v dalším školním roce budeme ve spolu-
práci pokračovat.

Ludmila Kváčová, ředitelka MŠ Zvoneček

no, překryjete dalším pečicím papírem a  přežehlí-
te, vosk se pomalu rozpustí a zapustí do ubrousku. 
Ubrousek z  pečicího  papíru opatrně ještě teplý 
sundáme a necháme vychladnout, je to během pár 
minut. Ubrousek je tak hotov. Voskovaná vrstva se 
časem opotřebí, ale stejnou technikou si jej můžete 
zase opravit.

Za kolektiv MŠ Sluníčko Lenka Řezáčová
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MOBILNÍ
ROZHLAS

červen–srpen od 18 hodin 

Krupské hudební
léto 2023
hudební večery k tanci a poslechu 
MC Koloseum Krupka, Country klub Krupka,
restaurace Na Střelnici Krupka
Podrobný rozpis hudebních vystoupení 
uvnitř vydání
Vstupné zdarma

9.–10. 9. 

Mariánské
poutní slavnosti
Vstupné zdarma

26. 8. od 13 hodin  
Country ozvěny 
Country klub Krupka
Vstupné zdarma

Nenechte si ujít: #krupkazije


